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 الرّؤية 

الدّوحة إلى تمكين طلّّبها من تحقيق مستويات عالية من النّموّ الأكاديميّ والرّفاه  –تسعى أكاديميّة قطر  

نفتحين على العالم ثقافتهم المحلّيّة ومالشّخصيّ ليصبحوا مواطنين مسؤولين متجذّرين في    

Vision 

Empowering students to achieve high levels of academic growth and personal wellbeing and 

to be responsible citizens who are locally rooted and globally connected. 

 

 

Until December 31st : e-waste 

 

December 16th  : School closes 

January 10th : School reopens  
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العام  المدير رسالة    
 
 

 أولياء الأمور الأعزاء، 

 

نوفمبر بالترحيب بصاحبة السمو الشيخة موزا بنت ناصر ، رئيس مجلس   28تشرفنا يوم الأحد 

مجلس الإدارة  ثاني ، نائب رئيس  إدارة مؤسسة قطر ، وسعادة الشيخة هند بنت حمد آل

والرئيس التنفيذي لمؤسسة قطر ، في الاحتفال بالذكرى الخامسة والعشرين لتأسيس أكاديمية  

قطر الدوحة . كما سعدنا كذلك بالترحيب بسعادة السيدة بثينة بنت علي الجبر النعيمي ، وزيرة 

قطر( و    التعليم والتعليم العالي )والرئيسة السابقة للتعليم ما قبل الجامعي في مؤسسة

 السيدة عبير آل خليفة ، رئيسة التعليم قبل الجامعي ، إلى جانب العديد من الشخصيات المهمة الأخرى. 

خريج تخرجوا من المدرسة ، و قد سعدنا جميعاً بلم شمل الطلاب والمدرسة مع  200كان من دواعي سروري أن أرحب بأكثر من 

 معلميهم السابقين. 

الدوحة صرح تعليمي يحمل تراثاً مثيراً للإعجاب. فهي أول مدرسة تأسست كجزء من رؤية   –اديمية قطر عاماً كانت أك  25على مدار  

العروض والاستماع إلى الخريجين ، كان من الواضح تمامًا   مؤسسة قطر وكانت بذرة نشأت منها المدينة التعليمية نفسها. بالنظر إلى

لتعليم في قطر. الدوحة ل -المساهمة التي قدمتها أكاديمية قطر   

طالبًا من المرحلة الابتدائية بأداء أغنيتين عن المدرسة باللغتين العربية والإنجليزية ، مع حركات مصممة لمصاحبة الكلمات  43قام 

كل من شاهدهم.  والموسيقى. لقد كانوا رائعين وأعجبوا  

لطلاب )وعلى كتابة الكلمات الإنجليزية( ولعثمان أنا ممتن جدًا لميرل سوديال وشيريل هيريس على عملهما المكثف في تدريب ا

العمر لكتابة الأغاني العربية. كما أود أن أشكر ناصر نصاب ، نائب المدير التنفيذي لـ  كيو بي او على تأليف الموسيقى ، وعائشة 

 الهاجري على ابتكار الكوريغرافيا العربية ، وشيريل هيريس لعمل الكوريغرافيا الإنجليزية. 

عام ، كانت أمسية رائعة وهامة. بشكل  

وأخيراً اسمحوا لي بأن أذكركم بترتيبات النقل خلال كأس العرب. الثلاثاء المقبل ستكون هناك مباراة أخرى في استاد المدينة 

م إلى المدخل ولياء الأمور الذين يقودون سياراته لهذا اليوم. و يجب على أموقف السيارات الغربي التعليمية ، وبالتالي سيتم إغلاق 

المدخل إلى المدرسة  -، وأن يمروا بالسيارة عبر تير دروب  2الرئيسي للمدرسة الثانوية أن يدخلوا المدينة التعليمية من البوابة 

ء  الابتدائية ويستمروا في طريقهم إلى المدرسة الثانوية. يجب عليهم بعد ذلك القيام بيو تيرن  لإنزال طلاب المدرسة الثانوية. الرجا 

 الاطلاع على الخريطة المرفقة. 

 يمكن لأولياء الأمور في المدرسة الابتدائية أن يسلكوا طريقهم المعتاد إلى موقف سيارات المدرسة الابتدائية. 

هل يمكنني أن أنصح العائلات بعدم ايقاف سياراتهم على طريق اللقطة لتوصيل طلاب المرحلة الثانوية؟ حيث أنه و مع حركة المرور 

كبيرة.  -لا سمح الله- يعة على ذلك الطريق فإن احتمالية وقوع حادث السر  

 أتمنى أن تقضوا نهاية أسبوع سعيدة. 

 أطيب الأماني،

 

 ستيفن ميك 

 



 

 

 

 
 
 

 

Director’s Message 

 
Dear Parents, 

 

We were honored to welcome Her Highness Sheikha Moza bint Nasser, Chairperson 

of Qatar Foundation, and her Excellency Sheikha Hind bint Hamad Al Thani, Vice 

Chairperson and CEO of Qatar Foundation, at the school’s 25th Anniversary 

celebration on Sunday 28th November, at the Senior School. We were also delighted 

to welcome Her Excellency Buthaina bint Ali Al Jabr Al Nuaimi, the Minister for 

Education and Higher Education (and former President of QF’s Pre-University 

Education) and Abeer Al Khalifa, the President of Pre-University Education, along with many other VIPs.  

It was a pleasure to welcome over 200 alumni back to the school, giving them the chance to reunite with each other, 

the school and some of their former teachers. Qatar Academy Doha is a strong school with an impressive heritage, 

which has been built up over the last 25 years. QAD was the first school to be founded as part of the vision of Qatar 

Foundation and was a seed from which Education City itself has developed. Looking at the displays and listening to 

the alumni, it was clear just what a contribution QAD has made to education in Qatar. 

43 Primary School students performed two songs about the school in Arabic and English, with choreographed 

movements to accompany the words and music. They were marvellous and impressed everyone who watched them.  

I am very grateful to Merle Soodyall and Cheryl Heyres for their extensive work rehearsing the students (and for 

writing the English lyrics) and to Othman Al Omar for writing the Arabic lyrics. I also want to thank Nasser Nassab, 

Deputy Executive Director of QPO, for writing the music, Aisha Al Hajri for creating the Arabic choreography and 

Cheryl Heyres for doing the English choreography. 

Overall, it was an excellent and significant evening.  

Finally, a reminder about the transport arrangements during the Arab Cup. Next Tuesday there will be another 

match in Education City Stadium on a school day and so the West Car Park will be closed for the day. Parents driving 

to the Senior School main entrance should enter Education City by Gate 2, drive past the Tear Drop entrance to the 

Primary School and continue on to the Senior School. They should then do a U-turn to drop Senior School Students. 

Please see the attached map. 

 

Primary School parents can take their usual route to the Primary School Car Park. 

Please can I advise families not to park on the Al Luqta service road, to drop-off Senior School students? With the 

fast-moving traffic on the Al Luqta service road, there is great potential for an accident. 

Enjoy your weekend. 

Best wishes, 

 

Stephen Meek 

 
 
 
 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

 ئيّة بتدالإالمدرسة ا ة رسالة مدير

 
 

 

 الأهالي الأعزّاء،  

 

 أرجو أن تكونوا بخير وأنّكم تستمتعون ببطولة كأس العرب لكرة القدم. 

ا للطّريق نحو  الدّوحة، وستسمعون منّا قريبًا كيف يمكنكم ويمكن للتّلاميذ  -الخاصّ بأكاديميّة قطر 2022نخطّط حاليًّ

 المشاركة.  

لقد تسلّمتم تقرير التّقدّم الخاصّ بأطفالكم في الأيّام القليلة الماضية. يرجى منكم مشاركة نقاط القوّة مع أطفالكم  

لّم. في حال لم تتلقّوا التّقرير، فقد يكون ذلك بسبب عدم دفع الرّسوم. في مثل هذه الحالة، نودّ  وخطواتهم التّالية للتّع

ا. لذا، يرجى الاتّصال بنا على رقم المدرسة   حتّى نتمكّن من مساعدتكم.   44542000التّحدّث معكم شخصيًّ

الدّوحة قد بدأ في أكتوبر وسنواصل تقييم أيّ طلبات على مدار   -قد تكونون على عِلم بأنّ القبول في أكاديميّة قطر

العام. لدينا مجتمع مدرسيّ متميّز ونرغب في جذب أفضل التّلاميذ من مختلف أنحاء الدّوحة للانضمام إلينا. لذلك، 

مساءً.   6:30ديسمبر، عند السّاعة  5ئعة، وذلك يوم الأحد الموافق فيه سنعرض فيديو عبر الإنترنت يظهر مدرستنا الرّا

 ستُرسل الرّوابط إليكم.  

تهانينا لجميع التّلاميذ والموظّفين الّذين حضروا احتفالات الذّكرى السّنويّة الخامسة والعشرين للمدرسة. قدّم تلاميذنا 

 لوحة غنائيّة مميّزة باللّغتين العربيّة والإنكليزيّة. أرجو أن تكونوا قد شاهدتموهم خلال البثّ المباشر.  

الصّفّ الثّاني على استكمالهم معظم استطلاعات المناهج الدّراسيّة. ونتيجةً لذلك،  أيضًا تهانينا لجميع أولياء أمور تلاميذ 

 سُمِح لتلاميذ الصّفّ الثّاني عدم ارتداء الزّيّ المدرسيّ، وتُرك لهم حريّة اختيار ارتداء ما يريدونه.  

ت في المجالات التّقنيّة أو الطّبّيّة، بزيارة  تلميذًا من تلاميذنا في الصّفّين الرّابع والخامس، والّذين لديهم اهتماما 18قام 

 اليوم لتحفيزهم وأن تكون مصدر إلهام لهم.   (WCMU-Q)جامعة وايل كورنيل الطّبّيّة 

ا على وحدة كاملة على صعيد المدرسة مستوحاة من اليوم الوطنيّ لدولة قطر ورؤية  . نهدف إلى إظهار 2030نعمل حاليًّ

 لمستقبل.  قطر بين الماضي، والحاضر وا

 أرجو لكم عطلة نهاية أسبوع ممتعة. 

 

 ماري 

 

 
 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

Principal’s message 
 
 

Dear Parents, 

 

I hope you are well and enjoying the FIFA Arab Cup Tournament. 

We are currently planning our very own QAD Road to 2022 and you  

will be hearing how you can  and the students can participate shortly! 

You will have received your children’s Progress Report in the last few  

days. Please do share the areas of strength with your children and their  

next steps for learning. If you haven’t received the Report, it could be due to non-payment of fees. In 

such cases, we would like to speak with you personally, so please call us on the school number 

44542000 so that we may assist you. 

You may be aware that Admissions  for QAD opened in October and we will continue to assess any 

applications throughout the year. We have an excellent school community and wish to attract the best 

students from across Doha to join us. So, on Sunday 5th of December we will share a Video online at 

6.30pm showcasing our amazing school. The links will be sent to you. 

Congratulations to all the students and staff who attended the 25th School Anniversary celebrations. 

Our students performed an exquisite Arabic and English collaboration piece. I hope that you caught it 

on the live stream. 

Congratulations to all of the Parents in Grade 2 for completing the most curriculum surveys. Grade 2 

are now the only ones to win a dress down day of their choice and it is today!  

18 of our Grade 4 and 5 students, whose interests lie in technical or medical domains, are visiting 

Weill Cornell Medical University (WCMU-Q) today as a provocation and to be inspired. 

We are currently working on a whole school unit inspired by Qatar’s National Day and the 2030 

Vision. We aim to demonstrate The Spirit of Qatar past, present and future. 

Have a super weekend. 

 

Marie 

 

  

 

 



 

 

 
  
 
 

 

     

                        Qatar Academy Doha’s 25th Anniversary 

 
On the occasion of Qatar Academy Doha’s 25

th
 Anniversary, 40 students from Grade 4 and Grade 5 performed a song that 

was especially written for this celebration. The evening event took place on Sunday, November 28
th

 in the Senior School 

and was attended by many notable founders of the school including, Her Highness, Sheikha Moza bint Nasser. The event 

was also attended by more than 150 QAD alumni.  

The song featured six talented Grade 5 soloists - Amina Zaidan (5A), Aisha Al Thani (5E), Najla Boussoufa (5E), Shoaa Al 

Sulaiti (5E),  Layal Al Fadala  (5D) and Amna Al Kuwari (5D). The song was performed in Arabic and English, and 

composed by Mr. Nasser Nasseb (QPO). Merle Soodyall, Cheryl Heyres and Othman Al Omar wrote the lyrics. It featured 

beautiful movement choreographed by teachers, Mrs. Cheryl Heyres and Mrs. Aisha Al Hajri.  

The song was a highlight of the evening and we congratulate all the students and teachers on an excellent musical 

performance that will be remembered by many for years to come. We thank the parents for their amazing support as we 

prepared for this event. 

 

 

 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

Painting with Pre-schoolers 

       Black and White 

 

 
“Before launching into the full spectrum of color, stand at its 
edge with white and black, the beginning and the end of Color. 
Black and white provide a frame through which we more  
clearly see and understand color.  Side by side on paper,  
the contrast between black and white call each other more  
fully  to life.” 
 
-Ann Pelo, author of The Language of Art 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
 
 
 
                                

                              Teachers Professional Learning Day 

      

On November 28th, our Primary and EEC staff got together for a fun and productive day of workshops and 

learning!  Academic workshops led by our own staff included topics such as "Building a Classroom 

Community", "How to Use Assessment to Challenge Higher Ability Students", "Literacy Mini-Lessons in Arabic 

Teaching", and "Play-based Learning".  Staff also participated in wellbeing workshops to learn how to lead a 

more balanced life and got to play badminton, sing karaoke, and do yoga and relaxation techniques, among 

other things. 

 
  



 

 

 
 
 
 
 
 

PUE Awards 
 

Congratulations to our Primary Staff who won the PUE Awards this week!  Mr. Seith Lewis 
won the award for Outstanding Practitioner- Academic and Ms. Melissa Woods won the 
Exceptional Contribution to Student Welfare award.  Our educators were chosen out of 

dozens of nominees across PUE schools, which is a massive achievement.  We are proud of 
their success and even more delighted to have them represent QAD Primary! 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


